
vng.nl

 

 

Vereniging van Nederlandse Gemeenten 

 

 

Datum: 9 september 2019 

 

 

Geachte dames en heren, 

  

Aanstaande woensdag heeft u een debat over drugsproblematiek in Nederland. De actuele 

aanleiding hiervoor is het onlangs verschenen rapport ‘De achterkant van Amsterdam’. 

Burgemeester Halsema spreekt van ‘zorgelijke signalen’ en ‘een dreigende ontwrichting van het 

openbare leven’. Vanuit Bureau Regioburgemeesters en de Vereniging van Nederlandse 

Gemeenten (VNG)  herkennen wij dit deze signalen. De problemen spelen immers al langer en niet 

alleen in Amsterdam maar in heel Nederland. Dat hebben we bij eerdere gelegenheden u al laten 

weten. Als voorbeeld verwijs ik naar onze reactie op de begroting van J&V voor het jaar 2019 van 

een jaar geleden.  

  

In het bijzonder willen wij uw aandacht vragen voor twee in het rapport genoemde knelpunten, die 

ook landelijk tot veel frustraties leiden bij de aanpak van ondermijning. Ik doel hierbij op: 

Informatiedeling  

Financiering. 

  

Informatiedeling 

Zoals vaker aangekaart door Bureau Regioburgemeesters en de VNG, maar nu ook wederom 

genoemd in het rapport ‘De achterkant van Amsterdam’, is informatiedeling een groot knelpunt in de 

aanpak van ondermijning. Ondermijnende criminaliteit nestelt zich in de haarvaten van onze 

samenleving. Om daar effectief tegen op te treden is een goede informatiepositie van de overheid 

cruciaal. Echter (uit het rapport): “Een reële, belemmerende factor is dat wet- en regelgeving 

dikwijls uitwisseling van informatie in de weg staan of met opzet worden aangegrepen om de zaak 

te frustreren” (p.50).  

  

De voorgestelde aanpak van minister Grapperhaus om met een modelprotocol te komen en 

daarnaast gemeenten te faciliteren met workshops, vinden wij niet ver en niet snel genoeg gaan. 

Wij hebben te maken met een urgent probleem dat vijf jaar geleden reeds is aangekaart en wij 

ervaren tot nu toe niet dat dit met de noodzakelijke urgentie is opgepakt. Bureau 

Regioburgemeesters, de VNG en het Nederlands Genootschap van Burgemeesters (NGB) hebben 

hier begin juli een uitgebreidere reactie over gegeven. U kunt deze hier terug vinden. 

  

Financiering 

Daarnaast is het noodzakelijk te komen tot een langjarige en structurele financiering van de aanpak 

van ondermijning. Wanneer er niet gezorgd wordt voor structurele middelen, zal het door het 

incidentele karakter van het ondermijningsfonds slechts bij een tijdelijke impuls blijven. Zoals 

gesteld wordt in het rapport klinkt een eenmalig fonds van 100 miljoen aardig, maar het is toch 

vooral een eerste begin: “Terugdringing van drugscriminaliteit vergt een massieve inzet van alle 

overheden, en daarbinnen een zorgvuldige afstemming tussen het rijk en de hoofdstad van het 

land; daar moet van beide kanten in geïnvesteerd worden” (p. 53). Dit geldt niet alleen voor 

Amsterdam, maar voor het hele land. Het eenmalige fonds heeft een grote stimulans gegeven aan 
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de aanpak van ondermijning. De aanpak vraagt echter van alle betrokkenen continue aandacht en 

een lange adem. Een oplossing kan liggen in het oprichten van een structureel ondermijningsfonds, 

dat mede gevoed wordt uit afgepakt crimineel vermogen. Bureau Regioburgemeesters heeft laten 

uitzoeken hoe zo’n revolving fund er uit kan zien. U kunt het rapport raadplegen via deze link. 

 

  

Met vriendelijke groet,  

  

namens Bureau Regioburgemeesters en de VNG, 

  

Theo Weterings 

Burgemeester van Tilburg 

 

https://www.regioburgemeesters.nl/publish/pages/726/rapport_anti-ondermijningsfonds_pr.pdf

